
PROTOKÓŁ Nr 39/2021

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 28 grudnia 2021 r. w Sali

posiedzeń Urzędu  Gminy Grunwald 

Posiedzenie rozpoczęto godz. 10:00 - zakończono godz.  11:43

Przewodniczył: Pan Zbigniew Napłoszek  – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1 Pan Adam Szczepkowski – Wójt Gminy, 
2 Pani Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy, 
3 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald,

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek - dokonał otwarcia posiedzenia komisji,
stwierdził prawomocność obrad oraz przedstawił  projekt porządku obrad.

Wnioski o zmianę proponowanego porządku obrad:
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald - Pani Ewa Bawolska  - złożyła wniosek o dodanie punktu do
porządku obrad punktów:
1. Przyjęcie protokołu  nr 38/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 29.11.2021r.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad.  

2. Wystąpienie Pana Kamila B. w sprawie inwestycji w Mielnie.
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu

do porządku obrad.  

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  złożyła wniosek o dodanie do porządku obrad projektów
uchwał:
1.  w sprawie zmian WPF Gminy Grunwald na lata 2021-2032.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad.  

2.  w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r. 
Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu

do porządku obrad
3.  w sprawie powołania Komisj i  Inwentaryzacyjnej  Mienia Komunalnego.

Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3.Wystąpienie Pana Kamila Banaszek w sprawie inwestycji w Mielnie.
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4.Przyjęcie protokołu  nr 38/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 29.11.2021r.
5. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
5.1.  w   sprawie   uchwalenia  Gminnego   programu   profilaktyki   i   rozwiązywania   problemów
alkoholowych,przeciwdziałania narkomanii i innych uzależnień na rok 2022;
5.2.  w sprawie utworzenia „Klubu Senior+”;
5.3.     w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki  nad
bezdomnymi
zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald a Gminą Miejską Ostróda; 
5.4.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargowym
działek 191/44,
191/45 obręb Mielno;
5.5.    w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
działek 133/1,
133/2, 133/4, 133/5  obręb Mielno;
5.6.    w   sprawie   wyrażenia   zgody   na   sprzedaż   nieruchomości   niezabudowanej   w   trybie
przetargowym
niezabudowanych działek  113/7,  113/8,  113/9,  103/28,  103/29,  103/30,  103/31,  103/32,  103/33  obręb
Mielno;
5.7. w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych komisji rady na
2022 rok;
5.8. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata 2021-2032
5.9. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r
5.10. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035;
5.11. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.;
5.12.  w   sprawie  wyrażenia   zgody   na   ustanowienie   hipoteki   na   rzecz   Banku   Spółdzielczego
w Olsztynku  na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Grunwald .
5.13. w sprawie powołania Komisji  Inwentaryzacyjnej  Mienia Komunalnego.
6.  Wolne wnioski i informacje.
6.1.   Dyskusja  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miejscowości  Omin
i Mielno.
7. Zamknięcie obrad.

3. Wystąpienie Pana Kamila B. w sprawie inwestycji w Mielnie.
Inwestor-  Pan  Kamil  B.-  rozdał  radnym  prospekt.  Przedstawił  się  i  poinformował,  że  jako  przyszły
mieszkaniec chciałby przedstawić projekt, który realizowany będzie w miejscowości Mielno pn. utworzenie
skupu zbóż  i kukurydzy mokrej. Obecnie na działce znajdują się dwa budynki gospodarcze i jeden miałby
być zdemontowany i w jego miejsce postawiona hala i suszarnia kukurydzy o wydajności ok 300 ton na
dobę. W kolejnych latach planowany jest rozwój pod względem powiększenie powierzchni magazynowej
oraz zwiększenie wydajności usług w tym sprzedaży nasion, środków ochrony roślin oraz usług siewnych
i zbioru kukurydzy. Jest to ambitny kierunek rozwoju i bez uczciwych relacji z partnerami nie ma szans na
wykonanie  projekty,  także  liczę  na  wsparcie  z  Państwa  strony.   Teren,  który  jest  teraz  zaniedbany
i rozkradany może stać się wizytówką gminy co w dzisiejszych czasach jest ułatwione. 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- czy jest Pan właścicielem działki? 
Inwestor- Pan Kamil B.- tak, nabyłem tą działkę w lipcu i w chwili obecnej trwają prace porządkowe oraz
negocjujemy z wykonawcą ceny. 
Radna -Pani- Małgorzata Kamińska- czy były przeprowadzane konsultację z mieszkańcami Mielna?
Inwestor- Pan Kamil B.-  cała inwestycja jaki i rozmiar mieści się w ramach planu przestrzennego, także
dodatkowe pozwolenia  nie  są  potrzebne.  Kłopoty związane z  pracą suszarni  nie  są  uciążliwe jak sobie
niektórzy wyobrażają, suszarnia jest ocieplona i nie emituje tyle hałasu co suszarnie, które działały wiele lat
temu. Rozmiar tej suszarni nie jest tak duży aby powodował hałas i są zastosowane innowacyjne technologie
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aby nie emitować hałasu. W sprawie pylenia to jest wszystko w granicach suszarni a wydobywa się tylko
para i nie zaśmieca ona terenu. 
Radny Pan Piotr Szewczak- a zapachy?

Inwestor- Pan Kamil B.- jest dużo mniejszy niż te zapachy, które wydobywają się z kominów domów na
wsiach.  Zapach  podobny  do  zapachu  popcornu  i  jest  to  praca  sezonowa  od  połowie   października  do
listopada. Jest to pożyteczne nie tylko dla inwestora ale również okoliczni rolnicy, będą mogli rozwijać się
mając tak blisko skup. 
Radny Pan Piotr Szewczak- ilu pracowników Pan zatrudni.

Inwestor- Pan Kamil B.- na początek 1-2 na pełen etat ale trzeba to konkretnie przeliczyć. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – czego Pan oczekuje od Rady Gminy
w związku z tą inwestycją?
Inwestor- Pan Kamil B.- źródłem zasilania będzie gaz a w tym momencie plan przestrzenny pozwala mi na
20m magazynowana  gazu  pod  ziemią  a  przy  tej  działalności  jest  to  dostawa  gazu  co  dziennie  po  pól
samochodu.                          W przyszłości kiedy się rozwiniemy będę chciał rozwinąć aby była dostawa
gazu jednorazowa cały samochód jednego dnia aby to było ekonomiczne i ekologiczne. 

Radni uwag nie zgłosili.

4. Przyjęcie protokołu  nr 38/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 29.11.2021r.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek  - poddał  pod głosowanie  kto  jest  za
przyjęciem  Protokół nr 38/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 29.11.2021r. bez
odczytywania. 
Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła protokół  nr 38/2021 ze

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 28.11.2021r.
Radni uwag nie zgłosili. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
5.1.  w   sprawie   uchwalenia  Gminnego   programu   profilaktyki   i   rozwiązywania   problemów
alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii i innych uzależnień na rok 2022.
Sekretarz -  Pan Jan Sokołowski-   przedstawił  projekt  ww. uchwały  zał.  nr  2  Poinformował,  że Pani
Marzena Jabłonowska nie mogła przybyć na obrady i prosiła aby pytania zamieścić w protokole i udzieli na
nie odpowiedzi lub można skontaktować się z nią telefonicznie. 
Radni uwag nie zgłosili. 

5.2.  w sprawie utworzenia „Klubu Senior+”.
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski-  przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 3. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej- Pan  Zbigniew  Napłoszek  – jaka  jest  planowana  liczba
uczestników? 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- ok 30 osób.
Radna - Pani Małgorzata Kamińska- rozumiem, że to jest projekt na działalność to z jakiego tytułu jest
robiony obecnie remont?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  środki od Wojewody i  są to dwa moduły, pierwszy stwarza
warunki aby można realizować drugi, czyli funkcjonowanie i są to dwa niezależne moduły. 
Radna - Pani Małgorzata Kamińska- jaki jest procent dofinansowania?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  przy klubie przewiduje się 200 zł na osobę a przy domu 400 zł.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- czy te kwoty w pełni zaspokoją potrzeby?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  na pewno nie, to nie jest tak, że 100% dostaniemy.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- czy, szacowano koszt gminy ?
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Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  nie może być większy niż dotacja i będzie zależało co będziemy 
chcieli zaproponować. 
Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- czy, będzie to podobne jak zajęcia w GOK?

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- podobnie.
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- a teraz co jest remontowane teraz? 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- świetlica pod potrzeby klubu seniora a uchwała potrzebna jest to
otrzymania dofinansowania funkcjonowania. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek - poddał pod głosowanie kto pozytywnie
opiniuje ww. projekt uchwały -  9 głosów za, 1 głos wstrzymujący, 1 osoba nie głosowała. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

5.3.    w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki nad
bezdomnymi zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald a Gminą Miejską Ostróda.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz-  przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 4.
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  czy, psy bezdomne może mieć założony czip.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz- psy są czipowane, aby można było sprawdzić czyj on jest. Jak oddaje
się psa do schroniska to trzeba psa odrobaczyć, wysterylizować i zaczipować.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

5.4. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działek 191/44, 191/45 obręb Mielno;
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz-  przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 5.
Radni uwag nie zgłosili. 

5.5.   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działek 133/1, 133/2, 133/4, 133/5  obręb Mielno.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz-  przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 6.
Radni uwag nie zgłosili. 

5.6.    w   sprawie   wyrażenia   zgody   na   sprzedaż   nieruchomości   niezabudowanej   w   trybie
przetargowym niezabudowanych działek 113/7, 113/8, 113/9, 103/28, 103/29, 103/30, 103/31, 103/32,
103/33  obręb Mielno.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz-  przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 7.
Radni uwag nie zgłosili. 

5.7. w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych komisji rady
na 2022 rok.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr
8.
Radni uwag nie zgłosili. 

5.8. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032.
5.9. w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2021 r..
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska - przedstawiła projekt ww. uchwał wraz z objaśnieniami   zał.
nr 9 oraz zał nr 10. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan  Zbigniew Napłoszek – dachówka na GOK to są dodatkowe
pieniądze, które nie były wcześniej zabezpieczone w projekcie.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to jest dodatkowe zadanie gdyż w projekcie było zdjęcie starej
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dachówki,  umycie  jej  i  założenie  ponownie  ale  stan  dachówek  był  taki,  że  zaczęły  się  rozsypywać.
Konserwator stwierdził, że się ona nie nadaje. 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek –  kwota dochodów 2 367 000 zł  są
zabezpieczone.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – tak, ale nie mamy ich na koncie bo musimy  do Urzędu
Marszałkowskiego wystąpić o nie, ale wpłyną w przyszłym roku na nasze konto. 
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- czy z opłaty eksploatacyjnej coś wpłynęło? Chodzi o tą dużą kwotę,
którą planowaliśmy, że uda się ją odzyskać. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – na tą chwilę nie.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  nie  powinna  ta  kwota  wrócić  do  budżetu  skoro  jej  nie
otrzymaliśmy?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – nie rozumiem pytania, chyba w drugą stronę to działa.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- czy nie będziemy tej kwoty wykazywać w przyszłym roku?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – nie rozumiem pytania, jeżeli nie wpłynie to trzeba będzie
ująć ją w całości. 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek  -  poddał pod głosowanie ww. projekt
uchwał, kto je za pozytywną opinią  -   8 głosów za,  1 głos wstrzymujący  oraz  2 osoby  nie głosowały. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

5.10. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035;
5.11. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska - przedstawiła projekt ww. uchwał wraz z objaśnieniami   zał.
nr  11 oraz zał nr 12. Zgodnie z opinią RIO wprowadzono zmianę w WPF dodając zapis wcodzi w życie z
dniem podjęcia a nie wskazać datę oraz pomniejszono dotację dla GOK zgodnie z opinią KBRiRG i kwota
ta przesunięta na diety dla sołtysów. 
Odniosła się do opinii Komisji w sprawie  budżetu na rok 2022:

1. brak  dyskusj i  nad  propozycjami  do  budżetu  i  wspólnego  wypracowania  l isty  zadań
priorytetowych  na  kolejne  lata-  art .  223  u.o.f .p  określa,  że  inicjatywa  w  sprawie
sporządzenia   projektu  uchwały  budżetu  należy  do  jednostki  samorządu  terytorialnego,
czyli  do wójta więc dyskusja byłaby niezgodna z tym art.

2. zbyt  duży  deficyt  i  inwestycje  finansowane  z  kredytów  –  wprowadzone  do  budżety
zgodnie z WPI i  jest  to wykonanie tej  uchwały.

3. brak  zgody  na  emisję  obligacji  na  10  mln  i  dalsze  zadłużanie  gminy  to  czeka  nas  modernizacja
oczyszczalni  ścieków która  powinna być priorytetem. Jest  to restrukturyzacja  kredytu i  jeżeli  tego nie
zrobimy to pogarszamy sytuację finansową gminy. 
4. niczym nieuzasadniona wielkość dofinansowania dla GCSiR, wydatki na płace ponad 100 tys. zł przy
jednoczesnym braku osób zatrudnionych. Podejrzewam, że chodzi o jednostkę naszą ale nazywa się ona
GCSRiT i to nie jest dofinansowanie to jest nasza jednostka. Plan na 2021 jest o 10 tys mniejszy niż był,
wynika to z potrzeb i jest zabezpieczona pensja dla kierownika. 
5. włączona do dochodu opłata eksploatacyjna, która po raz kolejny jest kwotą tylko na papierze i brak jej
wyegzekwowania.  W tej  sprawie cały czas podejmowane są kroki  do odzyskania opłaty.  W tej  chwili
sprawa jest w SKO i wielokrotnie wypowiadał się radca prawny. 
6. po  raz  kolejny  włożona  inwestycja  „Budowa  targowiska  w  miejscowości  Gierzwałd”,  która  jest
nieuzasadniona  społecznie  i  gospodarczo,  a  kwota  z  wkładu własnego powinna  iść  na  poprawę stanu
wodociągów. W dniu 6 grudnia podpisano ustawę, która obliguję Radę Gminy do wyznaczenia w drodze
uchwały miejsca do prowadzenia handlu przez rolników i  jest  to  zadanie  własne gminy o charakterze
obowiązkowym, wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2022r. 

Komisja rekomenduje :
1. Usunięcie z zadań inwestycyjnych inwestycji finansowanych z kredytów i pożyczek:
- budowa sieci wodociągowej do Kolonii Kiersztanowo – jest to inwestycja ujęta w WPI zaplanowana na 
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2022 rok, 
- budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra jest to inwestycja ujęta w WPI zaplanowana na 
2022 rok, 
- budowa drogi gminnej w miejscowości Mielno- na tą inwestycje składaliśmy wnioski o dofinansowanie. 
- budowa targowiska w miejscowości Gierzwałd ta inwestycja nie była planowana z kredytów i pożyczek 
więc nie rozumiem tej rekomendacji. 
- zaadaptowanie obiektu na potrzeby świetlicy wiejskiej w miejscowości Stębark
(zaleca się szukać dalej podmiotu świadczącego usługi medyczne)  ta inwestycja nie była finansowana z 
kredytów. 
- przebudowa drogi gminnej a miejscowości Ulnowo- na tą inwestycje składaliśmy wnioski o 
dofinansowanie.

Jeżeli usuniemy te wszystkie zadania to pozostaje kwota 1 483 301 zł z czego inwestycje z kredytów to 1 
251 855 zł więc zostaje wolnych środków 231 446 zł . 

2. Przesunięcie finansowania zadań z kredytów na dochody własne j.s.t: 

- przebudowa drogi gminnej w miejscowości Frygnowo 100 tys zł. 

-  modernizacja łazienek na potrzeby osób niepełnosprawnych w Szkole Podstawowej w Szczepankowie 65 
tys zł

- modernizacja oświetlenia Szkoły Podstawowej  w Stębarku 200 tys zł.

Łącznie jest o 365 000 zł więc brakuje kwoty 130 tys zł. 

3. Zmniejszenie dotacji dla GOK do kwoty 750 000 zł. Jest to jedyny punkt, który ma sens i zostało to
ujęte  w zmianach w budżecie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – deficyt 4,5 mln dotyczy kredytów czy
jest to osobno? 

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska –  jeżeli  chodzi  o  deficyt  to  jest  szczegółowo  opisane  w
projekcie  budżetu.  Deficyt  budżetu  gminy  wynosi  4  593  079,86  zł,  z  tego  deficyt  w
wysokości  2  420  737,50  zł  zostanie  pokryty   przychodami   z  niewykorzystanych
środków   pieniężnych   na  rachunku   bieżącym  budżetu,  wynikających  z  rozl iczenia
dochodów  i  wydatków  nimi  finansowanych  związanych  ze  szczególnymi  zasadami
wykonywania   budżetu   określonymi   w  odrębnych   ustawach,natomiast   deficyt   w
wysokości   2  172  342,36   zł   przychodami   pochodzącymi   ze   sprzedaży  papierów
wartościowych wyemitowanych przez Gminę Grunwald.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej- Pan  Zbigniew  Napłoszek  – czy  w  projekcie  budżetu  są
zabezpieczone środki na zobowiązana wymagalne i jaka jest wysokość tych zobowiązań? 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – na dzień tworzenia projektu zostały uwzględnione,  te o
których wiedziałam a trzeba będzie dodać, te które się pojawiły między listopadem a grudniem. Kwotę to
podam przed sesją bo teraz nie jestem w stanie

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek - czyli w tej kwocie deficytu nie są ujęte
zobowiązania wymagalne 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – to co wiedziałam, że nie zapłacimy to jest ujęte.

Radna-   Pani  Małgorzata  Kamińska –  zapytała  o  załącznik  nr  3a dotacja  celowa na  dofinansowanie
przebudowo drogi  w miejscowości  Kiersztanowo,  czy  jest  projekt  na  przebudowę  drogi  bo  Powiatowy
Zarząd Dróg nic o tym nie wie. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to jest na remont od Rychnowa do Kiersztanowa i jest to zgodnie
z sugestią radnych w WPI gdzie były wyższe środki przeznaczono ale daliśmy 50 tys zł, gdyż wiemy, że
starostwo nie otrzymało wsparcia z Polskiego Ładu i jest to mało prawdopodobne, żeby znalazły się środki,
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aby powiat przystąpił do remontu tej drogi. Kwota 50 tys zł jest tylko podstawą, aby rozpocząć rozmowy z
powiatem. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – opłata eksploatacyjna widnieje 4,5 mln
z tej wiadomej sprawy, czy jeśli pieniądze nam nie wpłyną to deficyt się zwiększy. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – tak, ale nie możemy zakładać, że to nie wpłynie. Sprawa jest
w SKO i jest duże prawdopodobieństwo, że w ciągu kilku dni będzie odpowiedź. W przypadku gdy nie
wpłynie to trzeba będzie szukać oszczędności w wydatkach bieżących. Nie możemy mówić o deficycie bo
jest to wydatek bieżący i trzeba będzie kwotę ściągnąć z wydatków. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – oby ta opłata wpłynęła bo z ego co Pani
Skarbnik opisuje to nie stać nas już na oszczędności. Kiedy termin tej sprawy wygasa? 

Wójt  Gminy-  Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nic  nie  wygasa  o  są  podejmowany kroki.
Wydana została decyzja podatkowa na 4,5 mln zł, od której odwołał się do SKO podatnik i czekamy na
dalszy rozwój w sprawie. Wydaje się,  że argumenty skarżącego są mało przekonujące i  SKO powinno
podtrzymać nasze stanowisko. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – kiedy powinna być odpowiedź.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- SKO ma swoje terminy ale spodziewamy się w styczniu. 

Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  czy nie można zrobić odwrotnie, że wprowadzić te środki dopiero
wtedy gdy wpłyną nam na konto. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – jest decyzja więc dochody powinny być ujęte w budżecie.
W planie mamy zabezpieczone środki na spłatę zobowiązań wymagalnych i są te środki ujęte i możemy w
jeden dzień spłacić wszystkie należności. Dodatkowo mamy wydaną decyzję podatkowa, którą należy ująć w
budżecie. 

Radna- Pani Krystyna Zwalińska- jeżeli w roku 2022 nie otrzymamy tej opłaty to w rok 2023 będzie ta
sama kwota wpisana? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – wszystko zależy od SKO i od decyzji jaka będzie podjęta ale
jeżeli dostaniemy informacje, że decyzja jest nieważna to będziemy musieli zejść z tego planu. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- fakt jest taki, że faktycznie wydobywał bez zezwolenia i podjęta
jest próba odroczenia w terminie i nie przewidujemy takiej opcji, że tego nie odzyskamy. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – pozycje wpływy z pozostałych odsetek,
czy są to odsetki, które zalegają w płatności? 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – tak.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – dużo jest takich podatników?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – to wszystko zależy od momentu, jest to kwota przybliżona
do tego co było w tym roku i ciężko określić kto wpłaci i kto nie. 

Radna- Pani Krystyna Zwalińska-  na koniec 30.09.2021r. W sprawozdaniu wymagalne były na kwotę
2 600 000 zł a wcześniej były 3 000 000 zł a należności dla nas były 3 000 000 zł i nie wiem dlaczego nie
możemy ich ściągnąć. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – staramy się, wysyłamy wnioski do komorników ale ludzie
nie płacą.  Tych spraw jest  bardzo dużo w zakresie podatków i opłat.  W sprawozdaniu ujęty jest  GOPS
i należności z tytułu funduszu alimentacyjnego. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej- Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  Gospodarka  komunalna  i  ochrona
środowiska dział 900,  o jakie usługi chodzi.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska - to jest usługa dotycząca opłaty za  ścieki. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek - poddał pod głosowanie, kto pozytywnie
opiniuje   ww.  projekty uchwał-   za  6 głosów,  2  głosy  przeciw,  1  głosy wstrzymujące  i  3  osoby  nie
głosowało. 
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Radni więcej uwag nie zgłosili. 

5.12.  w   sprawie  wyrażenia   zgody   na   ustanowienie   hipoteki   na   rzecz   Banku   Spółdzielczego
w Olsztynku  na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Grunwald .
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr 13.
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  w  tamtym  roku  podejmowaliśmy  uchwałę  i  dokonano  wpisu
w hipotekę, czy już usunięto ten wpis.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  jeszcze nie, ale będzie wykreślone po 31.12.2021r. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- jest to kredyt w rachunku bieżących i jeżeli nie spłacimy to na
koniec roku bank mógłby podjąć działania. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- w tym roku jest ten kredyt już spłacony. 

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

5.13.   w sprawie powołania Komisji  Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego.  
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski-  przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 14.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

6.  Wolne wnioski i informacje.
6.1.  Dyskusja w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Omin i
Mielno.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  poinformowała, że na ostatniej komisji
wójt poinformował, że koszt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego to ok 80 tys. zł i czas
trwania 15 miesięcy. Potrzebuje decyzji Rady aby móc odpisać sołtysowi. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- wyznaczono datę spotkania z mieszkańcami na dzień 5 stycznia
2021r.   i  do  tego  czasu  proponuję  się  wstrzymać  w  sprawie  miejscowego  planu,  gdyż  inwestor
zakomunikował, że jeżeli prace nad planem się rozpoczną to on zrezygnuje z inwestycji. Inwestor chce
przedstawić  swoje  korzyści  dla  mieszkańców  i  przedyskutować  wszystkie  problemowe  tematy  oraz
zaproponować rozwiązania. 
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  czy  inwestorowi  będzie  potrzebny  plan  zagospodarowania
przestrzennego? 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- nie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- czyli wskaże sołtysowi, że po spotkaniu 5
stycznia podjęta będzie decyzja ale póki co brak jest środków w budżecie.  

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odczytała pismo  w sprawie zmiany umowy o dostarczenie
węgla zał  nr  15.   Zaproponowano  wzrost  cen  i  jeżeli  się  nie  zgodzimy  to  umowa  zostanie  zerwana.
Dokonano rozeznania rynkowego: miał Transbud- 580 zł netto a inna najniższa cena co 720 zł netto, ekomiał
800 zł  Transud a inna firma 830 zł netto, groszek Transbud – 900 zł netto , inna 880 zł netto. 
Zapytała jakie jest stanowisko Rady Gminy, jeżeli  się zdecydujemy na podpisanie aneksu z Transbud to
musimy zrobić wzrost w planie wydatków i jeżeli tego nie zrobimy to po wypowiedzeniu umowy. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- zostaliśmy przystawieni do ściany i nie jest to wina ani nasza, ani
dostawcy gdyż nikt nie mógł przewidzieć takiego wzrostu cen. Na dzień dzisiejszy firma dostarcza małe
ilości i czeka na decyzję Rady.  Trzeba podjąć decyzję, czy podpisujemy aneks i akceptujemy wzrost cen o
50% czy rozwiązujemy umowę i do końca sezonu możemy zakupywać na wolnym rynku po nie wiadomo
jakiej cenie, bo ceny mogą wzrastać i nikt nie ma na to wpływu. Nie tylko my jesteśmy w takiej sytuacji bo
inni dostawcy ciepła borykają się z takimi problemami. Najbardziej zależy nam na miale bo potrzeba nam
jeszcze ok 500 ton do końca sezonu. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- do kiedy jest ten aneks. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- na tej sezon, ale nie wiadomo, czy nie pojawi się kolejny aneks. 
Nie jesteśmy w stanie to przewidzieć. 

Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- czy była robiona kalkulacja podwyżek cen. 

8



Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- była robiona już przymiarka i są to znaczne podwyżki. 

Radna- Pani Krystyna Zwalińska- jaki procent?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  najwyższa podwyżka jest w Stębarku gdyż jest to mała kotłownia
i przez ostatnie lata było dokładane do tej kotłowni. Najlepiej byłoby gdyby mieszkańcy utworzyli wspólnotę
i przejęli tą kotłownie, bo u nas są koszta palacza i mogliby sami palić.   
Radny- Pan Piotr Szewczak- podwyżki jeszcze w tym sezonie grzewczym?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  tak. 
Radny- Pan Arkadiusz Piasecki- czy wykonawca w każdej chwili może odstąpić od umowy?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- tak, może. W sumie w umowie jest taki zapis, że dostawca nie 
może podnieść ceny ale jak jest duży gracz na rynku to dużo nie ugramy, bo on wykaże, że to nie jest z jego 
winy, czyli wzrost cen na rynku światowym i się wybroni a my nic nie ugramy.
Radna- Pani Krystyna Zwalińska-  nawet punkty sprzedaży węgla nie przywożą dużej ilości, nikt nie kupi 
zapasów bo tak się ceny zmieniają. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- jest problem z dostępnością, opał przywożony jest ze wschodu. 
Radny- Pan Arkadiusz Piasecki- i może być problem z dostępnością na wolnym rynku. 
Radny – Pan Sławomir Matuszewski- za oknem jest mróz i nie mamy wyjścia.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- czy za poprzedni sezon uregulowano płatność?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- jeszcze nie, ale podpisano porozumienie i rozłożono na 18 rat.
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- to jak zerwą umowę to pewnie zażądają spłaty całości? 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- jedno z drugim nie ma nic wspólnego. 
Radny- Pan Arkadiusz Piasecki-  może podpisać, ale tylko na sam miał.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski- ale jaki to procent jest innego.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  najwięcej potrzeba miału. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – najlepiej od jednego dostawcy całość. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   tak,  o  nie  wiadomo  jak  ceny  na  wolnym  rynku  będą  się
utrzymywały a tu mamy stałą cenę. 
Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- tylko miałem się zabezpieczmy ale ekogroszek też jest potrzebny. 

Radna- Pani Krystyna Zwalińska-   korzystam z tego ogrzewania i nie mam za ciepło w mieszkaniu, mam 
szczytowe mieszkanie i jak są mrozy to nie jest za ciepło. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – poddał pod głosowanie, kto jest  za 
podpisaniem aneksu zmieniającego ceny miału, węgla, ekomiału i ekogroszku z Trans-bud  - jednogłośnie za

7. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek - wobec zrealizowania porządku obrad 
zamknął wspólne posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 28 grudnia 2021 r.

Protokołowała    Przewodniczący  Komisj i   Rewizyjnej

Iwona Mikołajczak Zbigniew Napłoszek

9


